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Inleiding
De sinterklaasintocht van 2019 verliep op een manier die we in Rijswijk niet eerder hadden meegemaakt.
Zowel de voorbereidingen op de intocht als de dag zelf hebben meer dan gemiddelde inzet gevraagd 
van zowel de organisatoren als van de betrokken diensten.

Ook bestuurlijk heeft de intocht een vorm van aandacht gevraagd die nog niet eerder was voorgekomen 
bij dit kinderfeest. Tijdens het forum van 3 december jl. is dan ook toegezegd dat we de aanpak van de 
intocht zullen evalueren. In dat kader zijn in januari van dit jaar gesprekken gevoerd. Zowel met de 
fractievoorzitters van uw raad als met de organisatoren van de intocht en de betrokken professionals is 
gesproken over de verschillende relevante aspecten.

Bij wijze van tussenrapportage laten wij u hierover alvast het volgende weten.

Evaluatie 
Er zijn in totaal 27 gesprekken gevoerd met de organisatoren van de intocht, betrokken externe partijen, 
fractievoorzitters en gemeentelijke diensten. Deze interviews zijn voorgelegd aan een onafhankelijk 
deskundige die ons vervolgens van advies heeft voorzien. Tijdens de gesprekken is zowel de aanloop 
naar, als de dag van de intocht aan bod gekomen. Enerzijds zijn daarbij de openbare orde en 
veiligheidsaspecten onderwerp van gesprek geweest; anderzijds is van gedachten gewisseld over 
elementen zoals de grondrechten, het recht van demonstratie, de rol van de sociale media en de kleur 
van de pieten. Hoe zijn dingen gelopen en wat zijn de lessen die we daaruit kunnen trekken? 

Wat er precies heeft plaatsgevonden wordt door de geïnterviewden verschillend beleefd en beoordeeld. 
De 27 gesprekken leverden dan ook een gemêleerd beeld op.

Voor wat betreft de volgende zaken bestaat er overeenstemming: 
Alle partijen waren het erover eens dat het recht op demonstraties een grondrecht betreft. Wel geeft men 
aan dat een Sinterklaasintocht waarin er sprake is van onrust niet wenselijk is. Het middel mag niet 
misbruikt worden om hiermee de openbare orde te verstoren. Volgens velen hebben de demonstraties 
wel tot een grimmige sfeer geleid. De negatieve uitlatingen over Sinterklaas op sociale media zijn 
eveneens als onprettig ervaren. Over het geheel genomen heeft men de intocht zelf als een intocht 
zonder al te grote incidenten ervaren, maar dan wel dankzij de enorme inzet van politie. Ondanks het feit 
dat er geen grote incidenten hebben plaatsgevonden zijn velen het erover eens dat het feest volgend 
jaar anders moet verlopen, met minder onrust. 

Ten aanzien van de volgende zaken liepen de opvattingen uiteen: 
Een deel van de groep vond dat er op de dag van de Sinterklaasintocht niet gedemonstreerd zou mogen 
worden. Daarnaast verschillen de meningen over de kleur van Piet sterk. Het ene deel van de groep ziet 
Sinterklaas als een kinderfeest waarbij er geen strijd zou moeten zijn over de kleur van Piet, terwijl een 
ander deel van de groep de keuze een worsteling vindt en opteert voor het volgen van de landelijke 
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intocht. Wat deze twee groepen gemeen hebben is dat zij tegen de ontstane polarisatie zijn. Weer een 
andere groep is voor geleidelijke verandering van Zwarte Piet, terwijl een laatste groep zegt Sinterklaas 
geheel op de traditionele wijze te willen vieren. De laatste groep geeft aan faliekant tegen de afschaffing 
van Zwarte Piet te zijn. De meningen zijn hierover dus sterk verdeeld. 

Advies
Van alle interviews zijn verslagen gemaakt die, met instemming, zijn voorgelegd aan een onafhankelijk 
deskundige op het gebied van polarisatie en het tegengaan ervan. Deze heeft ons vervolgens van een 
advies voorzien.

Zijn conclusie is dat de groepen een gezamenlijk doel hebben, namelijk dat het een feest voor iedereen 
moet zijn. Kenmerkend is dus dat de tegenpolen in het Rijswijkse spanningsveld zich onverzettelijk 
opstellen als het gaat om hun eigen visie op wat juist is, terwijl ze toch ook bijzonder begaan zijn met 
Rijswijk en het slagen van het intochtfeest. Het advies is om de dialoog aan te gaan met het oog voor 
wat goed is voor Rijswijk in het kader van de Sinterklaasintocht. 

Vooruitblik
Het doel voor 2020 is om een Sinterklaasintocht voor alle mensen te organiseren. Uit alle interviews is 
gebleken dat hierin de dialoog als belangrijk wordt ervaren in de aanloop naar de komende 
Sinterklaasintocht. Dit komt overeen met het advies van de onafhankelijk deskundige. In de dialoog moet 
er wederzijds respect zijn voor elkaars standpunten. De volgende deelvragen staan daarbij centraal: Wat 
vraagt het van ons om met zulke intense meningsverschillen om te gaan? Zijn we in staat om een 
dialoog over deze vraag te voeren? Wat is daarvoor nodig? Dat betekent dat de gemeente een dialoog 
zal willen inrichten waarin alle partijen zich gehoord weten.

Plan van aanpak
Alle partijen moeten zich gehoord voelen in deze dialoog. Om die reden schakelen wij Dialoog in Actie in. 
Deze stichting is gespecialiseerd in het faciliteren van de dialoog. Dit betreft een partij die neutraal is en 
niet gaat over de kleur van Zwarte Piet. Zij zijn enkel een faciliterende partij. Het doel van het gesprek is, 
zoals gezegd, een Sinterklaas voor iedereen in Rijswijk te organiseren. Dialoog in Actie zal 
samenwerken met de Expertise Unit Sociale Stabiliteit. 

Het idee is om in groepen van acht personen dialoogsessies te doen. Deze sessies zullen 1,5 tot 3 uur 
duren. De dialogen worden geleid door vrijwilligers van Dialoog in Actie samen met mensen uit Rijswijk 
of van Rijswijkse organisaties. In elk gesprek zal er dus een gespreksleider zijn die verbonden is met 
Rijswijk, naast een vrijwilliger van Dialoog in Actie. Dialoog in Actie leidt mensen uit Rijswijk of van 
Rijswijkse organisaties op om de dialoog te kunnen faciliteren. Met de sessies zal in september 
begonnen worden. Dialoog in Actie werkt samen met de Expertise Unit Sociale Stabiliteit van het 
Ministerie van Sociale Zaken. 

Daarnaast zal een projectgroep worden opgericht die zich bezig zal houden met dit onderwerp. Aan deze 
projectgroep zullen verschillende disciplines deelnemen zodat er een integrale aanpak ontstaat. Er zal 
ook een bestuurlijk afstemmingsoverleg plaatsvinden met de burgemeester, de wethouder Sociaal 
Domein en de wethouder Onderwijs Cultuur en Welzijn.

We hopen u hiermee voor nu voldoende geïnformeerd te hebben. 

Burgemeester en wethouders,
de secretaris,

P.M. Schuit

de burgemeester,

drs. M.J. Bezuijen

Bijlage(n):
Geen
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